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2. Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
 

Vajas Imre ismertette az előző ülés határozati javaslatainak teljesítését.  
Vajas: 
- Adatok a lakosság-nyilvántartásból: 2 születés, 1 elhalálozás,  1 elköltözés. Lakosok száma: 
2048. 
- A Cetbau kft. megkezdte  a nagybudafai óvoda épületének felújítási munkálatait. A munkálatok 
során nem várt problémák merültek fel. Kiderült ugyanis, hogy az óvoda melletti székhellyel 
rendelkező Bala részvénytársaság  épületéhez a gáz- és vízvezetékeket a tervrajzhoz képest eltérő 
módon fektették le. Felkértem Németh László urat, a cég tulajdonosát  a probléma megoldására. 
- Április 23-án került sor  a Támogatási szerződés módosításáról szóló megállapodás aláírására, 
mely alapján  2018. november 30-ig kell a munkálatokat befejeznünk. 
- Április 11-én a Magyar Költészet Napja alkalmából ünnepi megemlékezésre került sor  
a templomtéren, ahol Zirig Árpád, Beketfa szülöttjének tiszteletére emléktáblát helyeztünk el 
a költő által ültetett platánfa tövében. 
- Április 12-én Budapesten, a Magyarság Házában   „Kitelepítések 70“ címmel képzőművészeti 
kiállítást rendeztek a felvidéki kitelepítések 70. évfordulója alkalmából. A tárlat 41 felvidéki 
alkotó 60 alkotását mutatta be.  Mivel Godány Sándor, helyi festőművész képei is kiállításra 
kerültek, én is részt vettem a megnyitón. Bízom benne, hogy ezt a kiállítást a közeljövőben Gelle 
község lakosai is megtekinthetik a helyi kultúrházban. 
- Április 13-án, pénteken községünk immár 18. alkalommal kapcsolódott be a Rákellenes Liga 
által hagyományosan meghirdetett Nárciszok Napja elnevezésű országos pénzadománygyűjtésbe, 
mely során községünk területén 1067 € pénzadomány gyűlt össze. 
- Április 14-én a gellei kultúrházban az adácsi amatőr színjátszó társulat Meseautó c. zenés 
darabját nézhették meg a művészetkedvelők.  
- Az áprilisi hónapban tavaszi brigádra került sor Nagybudafán. 
- A 300 éves tölgyfánkat beneveztük az Év fája 2018 elnevezésű versenybe. A legtöbb szavazatot 
elért fa  benevezést nyer az Európai év fája c. versenybe. 
- Honlapunk az elmúlt időszakban többször is átalakult, de még mindig vannak hiányosságok. 
A Galileo Corporation cég képviselőjével, Tumma Mariánnal a ZMOŽO gyűlésen találkoztam, 
ahol a honlappal kapcsolatban tartott előadást. Több falu honlapját kezeli, akik elégedettek 
a munkájukkal. 
 
Marián Tumma, a Galileo Corporation cég képviselője beszámolt az általuk nyújtott 
szolgáltatásról. 

 

− Usačov – pár éve már beszéltünk Önökkel, akkor spórolni akartunk és más megoldást 
választottunk. Nem a  jelenlegi rendszerrel van gond, hanem a feltöltésekkel. Sokkal 
kényelmesebb, ha valaki más csinálja. Szerintem ez pénzügyi kérdés és belső szervezés kérdése.  
− Ravasz – egyre több felelősséget rónak a községekre. Ismerem a céget, jó munkát végeznek. 
Ezen a téren fejleszteni kéne. 
− Vajas – mennyibe kerül ez a falunak? 

− Tumma – 1400 € egyszeri, és 350 € éves költség. 



− Usačov – én a problémát abban látom, ha belsőleg nem oldjuk meg, hogy az információt 
valaki felrakja, akkor nem fog működni. Ez belső szervezés kérdése. Ez nem az ajánlat ellen szól, 
de csak akkor fog működni, ha lesz kijelölt ember, aki ezzel fog foglalkozni. 
− Ravasz – bízzuk meg a polgármestert, hogy kérjen árajánlatot és a következő ülésen 
beszámol róla.  
 

3. Mészáros Marián falufejlesztési-terv módosításával kapcsolatos kérvényének 

újratárgyalása 

 
− Vajas –  előző ülésen a testület jóváhagyta Mészáros Marián kérvényének újratárgyalását.  
− Mészáros B. – nem értem, hogy miért vannak ellene, így a falunak lehetne 20 telke, amit a 
helyieknek adhat el. 
− Usačov – erről már többször beszéltünk. Ami a beketfai utat illeti, az egy romhalmaz. Ezt a 
folyamatot csak lassítani, de megállítani nem tudjuk. Amit tudunk, hogy  saját telket annak adjuk 
el, akinek akarjuk, de még így sem kerüljük el a spekulációt. Számomra az a meglepő, hogy a 
bizottság a falurészek összeépítését, továbbá, hogy a falu arculatának megtartását javasolta. Ennek 
a kérvénynek az elfogadását a bizottság nem javasolta. Nem gondolom, hogy ez a fajta beépítés a 
falu javát szolgálja. 500 lakos is nemet mondott, én sem támogatom. 
− Viola – november óta próbálunk megegyezni. Már zártkörű ülésen is megpróbáltuk 
meggyőzni egymást. Én nem jutottam más véleményre. Továbbra is azt tartom, hogy ez a kérvény 
nem szolgálja a falu érdekeit. A véleményemet nem változtatom, továbbra sem támogatom. 
− Mészáros B. – el kell mondani azt is, hogy a magunk részét finanszírozzuk és a falu 
költségének a felét is álljuk, hogy legyen a falunak bevétele. 
− Méry – én is a polgármester véleményén vagyok. A beketfai út 50 éve épült. Keskeny és 
rossz állapotban van. Amit Mészáros Marián akar, nagyobb, mint az egész Beketfa. Kérem a 
testületet, úgy szavazzanak, hogy az a falu érdekét szolgálja. És azt is magyarázzák meg, ha 
mellette szavaznak. El kell dönteni, hogy kinek az oldalára állnak. 
− Režňák – én már egyszer kifejtettem a véleményem. Azokhoz a képviselőkhöz fordulok, akik 
a kérvényt támogatják. Azt gondolom, hogy a községnek van legalább 60 telke a helyi lakosok 
részére, amibe nem kell invesztálnia. Az építési bizottság tagjai, akik ugyan nem javasolták, de 
mégis elfogadták, nem a közérdeket, hanem a személyes érdeket részesítik előnyben. A befektető 
azt szeretné, ha a község vele közösen finanszírozná a munkálatokat. A község miért nem a 
sajátjába invesztál? Csodálkozom, hogy az előző polgármester úr is megszavazta. A  legmagasabb 
bonitású szántóföldről van szó. 16 éve költöztem a faluba. Támogatom a sportot, kultúrát stb. 
Szeretném tudni, mivel támogatja a befektető a községet? 

− Pecsuk – már a bizottság ülésén sem tartottam jó ötletnek beépíteni az útszéleket. Hogy 
jutnak majd be a földtulajdonosok a saját telkükre? A másik fő ok, ha az ógellei lakóövezetben 60-
70 telket alakítunk ki, az bevonzza a spekulánsokat. Itt van a falunak egy befektető, aki segít, mivel 
a falunak nincs pénze. Ha nem biztosítunk a fiataloknak helyet a letelepedésre, elköltöznek.  
− Süli – elmondom, miért változtattam meg a döntésem. Már annyi hazugság keringett a 
kérvény körül, pl. keskeny út, túlzsúfolt, stb. Miért legyen Mészáros Marián a mérleg nyelve? A 
velem szemben lévő utcában milyen feltételek voltak? 

− Usačov – szerintem van elég telek a helyi fiatalok számára. Minimális befektetéssel 10-15 
telket tudunk kialakítani. Beketfán az út szélén van 9 telek. A mostani igényeket ki tudjuk 
elégíteni. 
− Sátor – 12 éve élek a faluban. Annak idején a falutól semmilyen segítséget nem kaptunk. 
Most meg a falu kifizetne 200 000 €-t a vállalkozó javára? 

− Iván – egyetértek Režňák úrral, semmi szükség a lakosság felszaporítására. A természetes 
szaporulat megy tovább. A 17 kérvény nagy része magánjellegű volt. Azért beszélek erről, mert ez 
a legnagyobb volumenű. Ennyi magánjellegű kérvény határozza meg a falu fejlődését? Javasolnék 



egy lakossági fórumot, mint az R7-es gyorsforgalmi út esetében. Sikerült elérnünk, hogy 
megmaradjon a cséfai út. Szeretném meghallgatni a többi képviselőt, szerintük mi ebben a jó? 

− Ravasz – Iván úr kérdésére szeretnék reagálni. A falufejlesztési-terv meghatározza a falu 
fejlődését 5-10 évre. A falu a katasztereken belül meghatároz bizonyos területeket 
sporttevékenységre, rekreációra, ipari tevékenységre, továbbá lakóövezetekre. Ez történik most, 
mivel a régi falufejlesztési-terv átdolgozásra szorul. A területek többnyire magántulajdonban 
vannak, ezek is bekerülnek a falufejlesztési-tervbe. Érkeztek kérvények. Nem azt a szempontot 
vettük figyelembe, hogy a terület a falué, vagy magánkézben van. Az elfogadott kérvényekből sem 
a falunak lesz haszna. Nem lehet ezt kizárni. Gyarapodni fog a lakosság, ami által nő az 
ingatlanadó, jövedelemadó. Gelle attraktív falu és pozitív, ha a falu nem öregedik el. Senki ne 
gondolja, hogy amit elfogadunk, az úgy is lesz. A Nagyszombati Kerületi Hivatal elbírálja a 
kérvényeket. Azért javaslom a kérvény elfogadását, mert elképzelhetőnek tartom, hogy 
megvalósuljon. Elfogadható az új vázrajz, technikailag is rendben van. Ügyes menedzselés mellett 
megoldható, hogy a falu ne adósodjon el. 1,5 éve beszélünk róla, hogy telkeket kell kialakítani, de 
előrelépés nincs. 
− Usačov – az ógellei lakóövezet kialakításának semmi köze Mészáros Marián kérvényéhez. 
Azért ezt javaslom, mert kizárólag a falu tulajdonában van és saját kézben tarthatjuk az irányítást. 
Úgy kell kialakítani a tervet, hogy a helyieket szolgálja. Jelenleg 52 bérlakásunk van. A családok 
nőnek, biztosítanunk kell számukra a letelepedést. 
− Vajas – hogy miért lett megnyitva a falufejlesztési-terv? Mert nem voltak építkezési telkeink. 
A falu a saját területein tud kis befektetés mellett kialakítani telkeket a helyi fiatalok számára. 
 Szavazás: mellette 5, ellene 4, tartózkodott 0. 
 
 
4. Kérvények és egyéb aktuális témák megtárgyalása 

 
• Gépi technológiai berendezés vásárlása a szelektált hulladékgyűjtés támogatására  
− Vajas –  a projekt mechanikai és technológiai berendezések vásárlását foglalja magába a 
biológiai települési hulladék újrahasznosításának elősegítése céljából. A projekt összköltsége 
183 738 €, önrész 9 186 €, mely  a következőket foglalja magába: 

� darálógép, 
� traktor utáni konténerhordozó, 
� karos traktor szárzúzó, 
� mulcsozógyűjtő, 
� 7 db konténer a temetőkbe, 
� 2 db konténer a hulladékgyűjtő udvarba, 
� mázsa. 

− Usačov – miből fogjuk az önrészt finanszírozni? 

− Vajas – az eddigi projektjeinkat is hitelből finanszíroztuk, ezt is abból szeretnénk. 
− Viola – a fontosságáról nem kell beszélnünk. 
− Cséfalvay – hiába lesznek gépeink, ha nem fogjuk őket használni. Ezt is meg kell szervezni. 
− Menyhart – ki fog vele dolgozni? 
− Vajas – vannak alkalmazottak, akik tudnak vele dolgozni. 
− Ravasz – véleményem szerint, meg kell próbálni. 
Szavazás: mellette 9, ellene 0, tartózkodott 0. 
 
• Végh Ádám kérvénye  
− Vajas – nagybudafai lakos, kétszobás bérlakást igényel. Kérvénye felkerül  a lakásigénylők 
listájára. 
Szavazás: mellette 9, ellene 0, tartózkodott 0. 



• Krajčík Jozef kérvénye  
− Vajas – nyáradi lakos, kétszobás bérlakást igényel. Kérvénye felkerül a lakásigénylők listájára. 
Szavazás: mellette 9, ellene 0, tartózkodott 0. 
 
 
 
VITA 

 
 
 

− Usačov – ha van 350 € szükségtelen szolgáltatásokra, akkor miért nincsenek rendben a 
közterületek? Cséfaiak jelezték, hogy a temetőben a kutat nem lehet felhúzni. Megegyeztünk, hogy a 
bérlakások körüli területet a község alkalmazottai fogják rendben tartani. 
−  Vajas – a májusi hónapban egyszerűen nem tudjuk magunkat utolérni. 7 temető, rengeteg park, 
utak széle – nem bírunk vele. 
− Usačov – ez nem az alkalmazottak miatt van, ez szervezés kérdése. Mikor lesz ebben valami 
előrelépés? A szolgáltatások házában milyen folyamatok zajlanak? A bérlők semmiről  nincsenek 
informálva.  
− Vajas – az épület tűzoltószertárnak volt minősítve, vállalkozók házává kellett átminősíteni. 
− Usačov – a szennyvíz terén milyen előrelépés van? 

− Vajas – Lobotka úrral próbálunk találni olyan helyet, ahol a vállalkozó rá tudna kötődni 
a kanalizációra. 
− Ravasz – a községek közötti társulás kialakítása a magyar nyelvhasználat bebiztosítására milyen 
stádiumban van? 
− Vajas – Horony Ákos van megbízva a feladattal, még nem kaptuk kézhez a szükséges 
dokumentumokat. 
− Ravasz – úgy tudom, hogy elég magas a tagsági díj, Gelle esetében akár 2500 €. 

 
 
 


